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7 ЖОВТНЯ — ВСЕУКРАЇНСЬКА ПОПЕРЕДЖУВАЛЬНА
АКЦІЯ ПРОТЕСТУ ПРОФСПІЛОК

Метою профспілок є за-
кріплення у проєкті закону
«Про Державний бюджет
України на 2022 рік» (реєстр.
№6000) визначених закона-
ми розмірів державних соці-
альних стандартів і гарантій
та скорочення масштабів
бідності й соціальної нерів-
ності в Україні.

За даними Департа-
менту правового захисту
апарату ФПУ, станом на 27
вересня 2021 року у Вер-
ховній Раді України за-
реєстровані та проходять
узгоджувальні процедури в
Кабінеті Міністрів України
понад двадцять законо-
проєктів та нормативно-
правових актів, які суттєво
зачіпають права та інтере-
си найманих працівників і
профспілок.

Насамперед це законо-
проєкти «Про внесення змін
до деяких законодавчих ак-
тів щодо дерегуляції тру-
дових відносин» (реєстр.
№5388 від 16.04.2021 р.) і
«Про внесення змін до дея-
ких законодавчих актів що-
до спрощення регулювання
трудових відносин у сфері
малого і середнього під-
приємництва та зменшення
адміністративного наванта-
ження на підприємницьку
діяльність» (реєстр. №5371
від 13.04.2021 р.), а також
проєкт закону «Про внесен-
ня змін до Кодексу законів
про працю України щодо
удосконалення процедури
вирішення індивідуальних
трудових спорів» (реєстр.
№5555 від 24.05.2021 р.),
які суттєво впливають на

трудові відносини в Україні
не на користь працівників.
Зазначені законопроєкти,
незважаючи на жорсткий
протест профспілок та їхніх
представників у Парламенті
— народних депутатів Ів-
ченка В.Є., Рудика С.Я. та
ін., за рахунок голосів про-
владної більшості було при-
йнято 21 вересня ц.р. у пер-
шому читанні.

Такі акти, як проєкт зако-
ну «Про внесення змін до
деяких законодавчих актів
України щодо врегулювання
питань формування прожит-
кового мінімуму та створен-
ня передумов для його під-
вищення» (реєстр. №3515
від 20.05.2020 р.), або про-
єкт закону «Про заходи
щодо упорядкування сис-
теми розрахунків розмірів
прожиткового мінімуму, со-
ціальних виплат, грошових
платежів і стягнень та плати
за надання адміністративних
послуг (адміністративного
збору)» (реєстр. №5045 від
8.02.2021 р.) погіршують со-
ціальний захист працівників.

Низка законопроєктів
негативно вплине на рівень
соціального страхування та
пенсійного забезпечення,
несе загрози для стану со-
ціального діалогу, порушує
права на об’єднання тощо.

Так, проєктом закону
«Про внесення змін до дея-
ких законодавчих актів Ук-
раїни (щодо окремих питань
діяльності професійних спі-
лок)» (реєстр. №2681 від
27.12.2019 р.) обмежуються
основні принципи діяльнос-
ті профспілок: їх незалеж-

ності, самоврядності та не-
втручання держави в їхню
діяльність. Обмежуються у
створенні профспілок пред-
ставники малого бізнесу,
запроваджується заборо-
на створення первинних
профспілкових організа-
цій на підприємствах та
установах чисельністю
менш ніж 10 працівників.
Крім того, виключається
визначене у ст. 247 КЗпП
України та ст. 33 ЗУ про
профспілки право виборно-
го органу профспілки вима-
гати звільнення керівника
підприємства, якщо він по-
рушує законодавство про
працю, не дотримується по-
ложень колективного дого-
вору чи ухиляється від його
укладення.

Цей законопроєкт — це
намір втручання представ-
ників влади у діяльність такої
громадянської інституції, як
профспілки.

Дискримінаційні норми
законопроєкту передбача-
ють позбавлення можливос-
тей захисту трудових прав,
відсторонення профспілок
від колективно-договірного
регулювання і соціального
діалогу, а також ліквіда-
цію нині діючих законодав-
чих гарантій правозахисної
діяльності профспілок у всіх
трудових колективах, нав-
чальних закладах. Також об-
межуються права проф-
спілок на участь у розгляді
нормативно-правових актів,
які стосуються регулюван-
ня трудових, соціальних,
економічних відносин з ор-
ганами влади і місцевого
самоврядування, та вста-
новлюється державний конт-
роль над профспілками.

Прес-центр ФПУ

Токсичні законопроєкти
Однією з вимог Всеукраїнської попереджувальної

акції протесту профспілок, яка відбудеться 7 жовтня у
Києві, є забезпечення прийняття соціально спрямова-
ного Державного бюджету України на 2022 рік.

ПАНЕЛЬНІ ДИСКУСІЇ ФОРУМУ АТОМПРОФСПІЛКИ

Три дні Форуму були ду-
же насиченими, обговори-
ли багато важливих питань,
праця була плідною, тому
встигли провести засідан-
ня ЦК Президії, засідання
ЦР ОМА, Пленарний день,
панельні дискусії, на яких
йшлося про розвиток атом-
ної енергетики та промисло-
вості, роль профспілки у вирі-
шенні поставлених завдань, а
також ознайомитися з чотир-
ма «живими книгами» та по-
ставити безліч цікавих запи-
тань співрозмовникам.

В останній день Форуму
молодіжні лідери розповіда-
ли про напрями роботи Ор-
ганізації молоді Атомпроф-
спілки. Дуже цікавою цього
дня була панельна дискусія
на тему «Місце молодого
працівника на підприємст-
вах атомної енергетики та
промисловості». Цю тему
спробували розкрити і ми з
головою комісії із соціаль-
но-економічного захисту ЦР
ОМА Тетяною Соловіцькою

(ВП ЗАЕС). Виступ прохо-
див під гаслом «Активність
молоді — запорука розвитку
підприємства». Ми надали
пропозиції із соціально-еко-
номічного захисту молоді з
метою підвищення престиж-
ності атомної галузі та припи-
нення відпливу молодих пра-
цівників з Компанії. Йшлося
про різні види матеріальної
допомоги та стимулюючі ви-
плати, зарахування двох ро-
ків навчання у профільному
виші до безперервного стажу
роботи в енергетиці.

Найбільш обговорюва-
ною стала пропозиція з ви-
значення квоти надання по-
зик для молодих працівників.
До розмови долучилися зас-
тупники генеральних дирек-
торів з персоналу Вячеслав
Губа  (ВП ЮУАЕС) та Богдан
Шмигельський (ВП ХАЕС).
Вони зазначили, що є ситуа-
ції, коли видають безвідсот-
кові позики на придбання
житла, але проблема в тому,
що у містах-супутниках не

вистачає нового житла, не-
має забудовників. Заступ-
ники генеральних директорів
АЕС підтримали пропози-
цію про зарахування двох
років навчання у профільно-
му виші до безперервного
стажу роботи в енергетиці.
Представницям комісії із со-
ціально-економічного захис-
ту ЦР ОМА було запропоно-
вано згрупувати ці пропозиції
та внести зміни до Колектив-
ного договору.

Христина ЛЕВЧЕНКО,
членкиня комісії

із соціально-економічного
захисту ЦР ОМА ВП ЗАЕС

Місце молодого працівника на підприємствах
атомної енергетики та промисловості

(Постанови Пленуму ЦК Атомпрофспілки України — на 2-й стор.)

З 23 по 27 вересня у смт Затока Одеської області у
«Ruta Family Club Hotel» відбувся Форум Атомпрофспілки
України, в якому взяло участь понад 250 представників
галузі, запрошені фахівці та представники Міністерства
енергетики.

ЕКСПЕРТНА НАРАДА ЗА УЧАСТЮ АТОМПРОФСПІЛКИ

28 вересня у Будинку спілок за
ініціативи Київського інституту ґен-
дерних досліджень та за підтримки
Фонду ім. Фрідріха Еберта, його
Представництва в Україні, відбулася
перша експертна нарада (плану-
ються наступні) «Упровадження ґен-
дерної складової до колективних
договорів». Співініціаторами заходу
стали Атомпрофспілка України та
профільна комісія Федерації проф-
спілок України (Постійна комісія
Ради ФПУ з рівних прав чоловіків та
жінок). Атомпрофспілка вже трива-
лий час опікується питаннями ґен-
дерної рівності у трудових колекти-
вах галузі.

Учасники експертної наради —
профспілкові юристи та спеціалісти з
колективно-договірної роботи з різних

підприємств України: атомної енерге-
тики, нафтової та газової, металургій-
ної і гірничодобувної промисловості,
агропромислового комплексу, буді-
вельної галузі.

Подія відбулась у подвійному фор-
маті: безпосередньої участі представ-
ників профспілок, хто опікується в орга-
нізації ґендерною тематикою, і тих з
них, хто долучився онлайн.

Марфа Скорик, директор Київсь-
кого інституту ґендерних дослід-
жень розповіла, що Інститут разом з
НДІ праці і зайнятості населення пра-
цював за дорученням Міністерства
соціальної політики України над роз-
робкою методичних рекомендацій
для впровадження в колективні дого-
вори питань рівності жінок і чоловіків
на робочому місці. «Методичні реко-

мендації є, але вони загальні й по-
требують галузевої локалізації, «при-
садки» на рівень підприємства»,
зазначила Марфа Скорик, а також
повідомила: «Коли рекомендації бу-
ло представлено вперше, від проф-
спілок надійшло багато коригуючих
зауважень, тому настав етап, коли
абстрактні ґендерні норми мають
бути втілені на практиці в колективні
договори».

(Закінчення на 3-й стор.)

Складові ґендерної рівності —
у колективні договори

ДО ВСЕСВІТНЬОГО ДНЯ ДІЙ ЗА ГІДНУ ПРАЦЮ

5 жовтня відбулася прес-конференція на тему:
«Захистимо свої трудові права і свободи на об’єднання
в профспілки. Здобудемо краще життя!»

Перед журналістами виступили: Голова СПО об’єднань
профспілок, Голова ФПУ Григорій Осовий, заступники
Голови СПО — голова КВПУ, народний депутат України
Михайло Волинець, голова Федерації профспілок транс-
портників України Вадим Бубняк, голова Київської обласної
ради профспілок Василь Хвостіков.

На прес-конференції було презентовано позицію націо-
нальних профцентрів — членів Спільного представницького
органу об’єднань профспілок та заходи з протидії наступу
влади на законні права та інтереси працівників і профспілок
проти порушення конституційного права громадян на об’єд-
нання у профспілки, намагання нав’язати й узаконити «раб-
ське» трудове законодавство, а також інших антисоціальних
законодавчих ініціатив.

Наголошувалося, що всі національні профоб’єднання, які
входять до складу Спільного представницького органу
об’єднань профспілок, вимагають від влади припинити
порушення трудових прав українців і закликають Верховну
Раду, Уряд і представників бізнесу не лобіювати антитрудові,
антипрофспілкові закони. Насамперед йдеться про законо-
проєкти «Про внесення змін до деяких законодавчих ак-
тів України щодо дерегуляції трудових відносин» (реєстр.
№5388) та «Про внесення змін до деяких законодавчих актів
щодо ефективності використання коштів соціального стра-
хування» (реєстр. №2743), ухвалені в першому читанні.

Учасники прес-конференції анонсували проведення
Всеукраїнської попереджувальної акції профспілок на захист
трудових прав працівників 7 жовтня 2021 року в Києві та
регіонах України, а також профспілкові вимоги до влади.

Було зазначено, що всеукраїнська маніфестація в Києві
проводитиметься у Всесвітній день дій за гідну працю, щоб
трудівники змогли продемонструвати свою солідарність і
заявити про свої трудові права на працю, гідні умови життя,
гідну заробітну плату та безпечні умови на робочих місцях.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

Захистимо права та свободи!
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ПОСТАНОВИ ЦЕНТРАЛЬНОГО КОМІТЕТУ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ від 25.09.2021 року, смт Затока, Одеська обл.

Про ситуацію, що склалася на ДП «СхідГЗК»
Заслухавши інформацію Голови Атомпрофспілки Матова

В.О., т.в.о. генерального директора ДП «СхідГЗК» Бендика А.М.,
в.о. голови Східної об’єднаної організації профспілки Карпова
А.С., Пленум ЦК профспілки

ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Підтримати вимогу профспілкового комітету ППО ДП

«СхідГЗК» щодо розірвання трудового договору з т.в.о. гене-
рального директора ДП «СхідГЗК» Бендиком А.М. відповідно
до ст. 45 Кодексу законів про працю України.

2. Відділу колективно-договірної та правової роботи ЦК
профспілки забезпечити юридичний супровід процедури роз-
гляду вимоги та прийняття рішення про розірвання трудово-
го договору із керівником підприємства, передбаченої ст. 45
КЗпПУ.

3. Враховуючи рішення профспілкового комітету ДП
«СхідГЗК» щодо розірвання трудового договору з т.в.о. гене-

рального директора ДП «СхідГЗК» А. Бендиком, звернутися до
Кабінету Міністрів України із вимогою термінової зміни керівника
ДП «СхідГЗК», що дасть змогу сформувати нову управлінську
команду комбінату і, на першому етапі реалізації дорожньої
карти, вивести ДП «СхідГЗК» із кризи та оптимізувати виробничі
витрати.

4. Звернутися до Міністра енергетики України Германа
Галущенка щодо термінової реалізації концепції стабілізації та
подальшого розвитку ДП «СхідГЗК».

5. Звернутися до РНБО стосовно розгляду стану виконання
завдань, поставлених п. 4 Рішення РНБО від 29.01.2021 року
«Про заходи з нейтралізації загроз у сфері атомної енергетики
і промисловості» щодо прийняття передбаченої Постановою
РНБО державної цільової економічної програми розвитку
атомно-промислового комплексу до 2026 року для забезпе-
чення фінансування розвитку урановидобувного та уранопере-
робного Державного підприємства «Східний гірничо-збагачу-
вальний комбінат» з метою збільшення виробництва уранового

оксидного концентрату для повного забезпечення потреб віт-
чизняної атомної енергетики.

6. Провести перемовини із головами фракцій Верховної
Ради України, народними депутатами України про пришвидшен-
ня розгляду Проєкту Закону про внесення змін до прикінцевих
положень Закону України «Про видобування і переробку урано-
вих руд» щодо державної підтримки Державного підприємства
«Східний гірничо-збагачувальний комбінат» (реєстр. №5201),
який передбачає надання державної підтримки ДП «СхідГЗК» у
розмірі 2 205 млн грн.

7. Рекомендувати профкому ППО ДП «СхідГЗК» завершити
звітно-виборні конференції на Смолінській, Новокостянтинівсь-
кій та Інгульській шахтах у термін до 8 жовтня 2021 року. Звіт-
но-виборну конференцію ППО ДП «СхідГЗК» та Східної ООП про-
вести в термін до 28 жовтня 2021 року.

8. Контроль за виконанням цієї постанови покласти на
Голову профспілки Матова В.О.
Голова профспілки                                                               В.О. Матов

Про корпоратизацію ДП НАЕК «Енергоатом»
Заслухавши інформацію Голови Атомпрофспілки Матова

В.О., виконавчого директора з персоналу ДП НАЕК «Енерго-
атом» Бояринцева О.А. та розглянувши проєкт Закону України
«Про утворення акціонерного товариства «Національна атомна
енергогенеруюча компанія «Енергоатом» (далі — Законо-
проєкт), Центральний комітет профспілки зазначає, що:

Атомпрофспілка визнає доцільність корпоратизації для
подальшого розвитку та збільшення інвестиційної привабливос-
ті ДП НАЕК «Енергоатом», але має низку вагомих заперечень
проти тексту Законопроєкту.

Найперше, з огляду на стратегічне значення ДП НАЕК
«Енергоатом», незмінною залишається позиція про необхідність
закріплення основних принципів зміни організаційно-правової
форми саме на законодавчому рівні. У Законопроєкті відсутні
положення щодо порядку формування та складу його органів
(Наглядова рада, Правління, Ревізійна комісія).

Для забезпечення постійного контролю за процесом корпо-
ратизації і подальшою діяльністю акціонерного товариства кате-
горичною вимогою є включення до складу Комісії зі створення
(реорганізації), Наглядової ради та Правління товариства пред-
ставників трудового колективу ДП НАЕК «Енергоатом».

Зважаючи на суттєві зміни у функціонуванні Компанії вже у
вигляді акціонерного товариства, вкрай важливо визначити у
Законі гарантії збереження створеним товариством чисельності
персоналу, зростання заробітної плати, створення безпечних
умов праці, стимулювання працівників, збереження досягнутого
рівня соціальних гарантій.

Додаткового вивчення, фінансових розрахунків та висновків
фахівців вимагає питання щодо подальшого функціонування
об’єктів соціальної інфраструктури. Норма проєкту закону про
невключення цих об’єктів до статутного капіталу товариства
лише ускладнює ситуацію. Тому Атомпрофспілка наполягає на

включенні до статутного капіталу Товариства цілісного майново-
го комплексу ДП НАЕК «Енергоатом» без винятку.

Крім того, нечітке формулювання п. 2 ст. 2 «Формування ста-
тутного капіталу Товариства» дає широкі можливості Комісії зі
створення (реорганізації) Товариства для вільної класифікації
майна, яке буде передане до статутного капіталу Товариства, а
яке підлягатиме залишенню у державній власності, приватизації
або передачі у комунальну власність.

Отже, існує велика загроза, що до статутного капіталу То-
вариства не будуть передані не тільки об’єкти соціальної інфра-
структури, а й окремі об’єкти виробничої інфраструктури, сер-
вісні та допоміжні виробництва, підрозділи та служби.

Таким чином, оскільки п. 2 ст. 2 Законопроєкту передбачено
спрощений порядок щодо невключення до статутного капіталу
Товариства майна, яке не використовується у господарській
діяльності підприємства, підлягає залишенню у державній влас-
ності, приватизації, або передачі у комунальну власність, Атом-
профспілка наполягає на розширенні в Законопроєкті переліку
майна, яке буде в обов’язковому порядку передане до статутно-
го капіталу, та визначити умови його подальшого використання,
а не покладатися на розсуд Комісії зі створення (реорганізації)
Товариства.

У законопроєкті доцільно передбачити, що одночасно з при-
йняттям рішення про утворення Товариства Кабінет Міністрів
України формує Комісію зі створення (реорганізації) Товариства,
до складу якої входять представники Кабінету Міністрів України,
Ради національної безпеки та оборони України, ДІЯРУ, ДП НАЕК
«Енергоатом», Фонду державного майна України, центрального
органу виконавчої влади з питань економічної політики та пред-
ставники трудового колективу Компанії. Статут Товариства має
затверджуватися Кабінетом Міністрів України.

Зважаючи на вищевикладене, Пленум ЦК профспілки

ПОСТАНОВЛЯЄ:

1. Інформацію щодо корпоратизації ДП НАЕК «Енергоатом»
взяти до уваги.

2. Визначити основним завданням Атомпрофспілки в питан-
ні корпоратизації ДП НАЕК «Енергоатом» — підготовку та надан-
ня за належністю постатейних пропозицій до Законопроєкту, які
відображатимуть принципові вимоги Атомпрофспілки, а саме:

— до статутного капіталу Товариства передається цілісний
майновий комплекс, без виключень;

— зберігається чисельність персоналу не менш ніж на за-
твердженому плановому рівні — 35 000 осіб;

— зберігається наявна динаміка зростання заробітної плати
та рівень соціальних та трудових гарантій і пільг;

— одночасно з прийняттям рішення про утворення То-
вариства Кабінет Міністрів України формує Комісію зі створення
(реорганізації) Товариства за прозорою процедурою;

— до складу Комісії зі створення (реорганізації), Наглядової
ради, Правління та Ревізійної комісії Товариства входять пред-
ставники трудового колективу ДП НАЕК «Енергоатом»;

— Статут Товариства затверджується Кабінетом
Міністрів України.

3. Центральному комітету Атомпрофспілки, профкому ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» забезпечити всіма передбаченими зако-
нодавством методами врахування та прийняття зауважень і про-
позицій Атомпрофспілки до Законопроєкту.

4. Спільно з ДП НАЕК «Енергоатом» підготувати та розпов-
сюдити для ознайомлення трудового колективу Компанії аргу-
ментовану інформацію не лише про переваги корпоратизації, а
й про можливі ризики цього процесу.

5. Керівництву Атомпрофспілки та профкому ППО ДП НАЕК
«Енергоатом» забезпечити постійний контроль за процесом
корпоратизації ДП НАЕК «Енергоатом».

6. Контроль за виконанням цієї постанови покласти на Го-
лову профспілки Матова В.О.
Голова профспілки                                                               В.О. Матов

Про стан фінансування бюджетних програм зони від-
чуження у 2021 році та заплановане фінансування у
проєкті Державного бюджету України на 2022 рік

Заслухавши інформацію Тетеріна М.В., Представника
Атомпрофспілки у Чорнобильській об’єднаній організації проф-
спілки, та Сердюка Б.В., голови ППО Чорнобильської АЕС «Про
стан бюджетного фінансування діяльності підприємств зони від-
чуження у 2021 році та заплановане фінансування у проєкті Дер-
жавного бюджету України на 2022 рік», Пленум Центрального
Комітету профспілки відзначає, що оцінка потреби у коштах на
виконання робіт та заходів, передбачених на II півріччя поточного
року, підтверджує серйозну нестачу коштів, передбачених у
Державному бюджеті за бюджетними програмами, відповідаль-
ним за які визначено Державне агентство України з управління
зоною  відчуження, на забезпечення виплати заробітної плати з
нарахуваннями працівникам підприємств, проведення повних
розрахунків із компенсації Пенсійному фонду України витрат із
виплати та доставки пенсії пільговим категоріям, а також надані
комунальні послуги та енергоносії. За розрахунками Міністерст-
ва захисту довкілля та природних ресурсів України, загальна
потреба додаткового фінансування підприємств зони відчужен-
ня у 2021 році становить 305,67 млн гривень. За рахунок жор-

сткої економії усіх наявних внутрішніх ресурсів та перерозподілу
видатків такі додаткові кошти винайти немає можливості.
Заплановане фінансування у затвердженому Кабінетом Мініст-
рів України проєкті Державного бюджету України на 2022 рік на
рівні поточного року є неприйнятним.

Поточна критична ситуація виникла, насамперед, у зв’язку з
неврахуванням реальної потреби у бюджетних коштах, зазначе-
ної в бюджетному запиті, на виконання робіт і заходів із забезпе-
чення бар’єрних функцій на території зони відчуження, робіт і
заходів зі зняття з експлуатації Чорнобильської АЕС та перетво-
рення об’єкта «Укриття» на екологічну систему. Також Законом
України «Про Державний бюджет України на 2021 рік» за бюд-
жетними програмами ДАЗВ видатки передбачені без індексації
законодавчо визначеного зростання заробітної плати та росту
споживчих цін.

Для недопущення створення соціальної напруги та блоку-
вання діяльності ядерно небезпечних об’єктів, а також інших
можливих негативних наслідків, у поточному та наступному
роках Пленум Центрального Комітету профспілки

ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Інформацію «Про стан бюджетного фінансування діяль-

ності підприємств зони відчуження у 2021 році та заплановане

фінансування у проєкті Державного бюджету України на 2022
рік» взяти до уваги.

2. Спільно з Міністерством захисту довкілля та природних
ресурсів України та Державним агентством України з управлін-
ня зоною відчуження України активізувати роботу щодо збіль-
шення бюджетних призначень для ДАЗВ під час внесення змін
до Закону України «Про Державний бюджет України на 2021 рік»
у сумі 305,67 млн гривень та організувати активні дії для збіль-
шення фінансування у Державному бюджеті України на 2022 рік.
Направити відповідні листи до Кабінету Міністрів України та від-
повідних комітетів Верховної Ради України.

3. Провести переговори з головами парламентських фрак-
цій Верховної Ради України щодо безумовної підтримки фрак-
ціями законопроєкту №5658 «Про внесення змін до Закону
України «Про загальнообов’язкове державне пенсійне страху-
вання», прийняття якого, нарешті, змінить механізм покриття
витрат ПФУ на виплату і доставку пенсій за віком, призначених
на пільгових умовах, та врегулює питання відшкодування підпри-
ємствами зони відчуження вказаних витрат, що є для них непо-
сильним фінансовим тягарем. 

4. Контроль за виконанням цієї постанови покласти на
Голову профспілки Матова В.О.
Голова профспілки                                                                В.О. МАТОВ

Про законопроєкт реєстр. №5887
Заслухавши інформацію заступниці завідувачки відділу

колективно-договірної та правової роботи Атомпрофспілки
Кравчук О.П. про проєкт Закону України «Про внесення змін до
деяких законів України щодо удосконалення системи загаль-
нообов’язкового державного соціального страхування»
(реєстр. №5887), Пленум Центрального комітету профспілки
відзначає, що зазначений законопроєкт в основному перед-
бачає таке:

— передачу повноважень щодо призначення (звільнення)
директора виконавчої дирекції Фонду соціального страхування
України (далі — Фонду) від правління Фонду до Кабінету
Міністрів України;

— заміну принципу паритетності представників усіх суб’єктів
загальнообов’язкового державного соціального страхування в

управлінні загальнообов’язковим державним соціальним стра-
хуванням на принцип їх участі у такому управлінні;

— зміну порядку формування правління Фонду, до складу
якого замість включення до нього по 5 осіб з кожної сторони,
пропонується 8 від держави та по 3 від застрахованих осіб і від
роботодавців.

Це третій законопроєкт, в якому пропонується усунути сис-
тему паритетності в управлінні Фондом соцстраху. Перший
(реєстр. №2775) у липні 2020 року двічі не набрав необхідної
кількості голосів, другий (реєстр. №3663), з приводу якого
Атомпрофспілка зверталася до всіх фракцій Верховної Ради
України не голосувати за нього та який отримав, в основному,
негативний висновок Головного науково-експертного управлін-
ня Верховної Ради України, не розглядався взагалі.

Пленум Центрального комітету профспілки

ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Інформацію про проєкт Закону України «Про внесення

змін до деяких законів України щодо удосконалення системи
загальнообов’язкового державного соціального страхування»
(реєстр. №5887) взяти до уваги.

2. Визнати зазначений проєкт черговою спробою наступу
держави на права застрахованих осіб.

3. Схвалити текст листа (додається), який направити
Президенту України, голові фракції «Слуга народу» Верховної
Ради України, головам усіх інших депутатських фракцій та голові
Комітету Верховної Ради України з питань соціальної політики та
захисту прав ветеранів.

4. Контроль за виконанням цієї постанови покласти на
Голову профспілки Матова В.О.
Голова профспілки                                                                   В.О. МАТОВ

Про законопроєкт №5388
21 вересня 2021 року Верховна Рада у першому читанні прий-

няла за основу законопроєкт «Про внесення змін до деяких за-
конодавчих актів щодо дерегуляції трудових відносин» (реєстр.
№5388). Проєктом нівелюється баланс прав та інтересів між
роботодавцем та працівником, значних переваг набуває робо-
тодавець, тоді як права працівників будуть суттєво обмежені. 

Законопроєкт, у разі його прийняття у другому читанні, буде
мінімально впливати на трудові відносини, бо в основі відносин
між роботодавцем та працівником лежатиме лише трудовий
договір, укладений у письмовій формі. 

Проєктом:
1) дозволяється встановлювати в індивідуальному трудово-

му договорі додаткові, не передбачені законодавством, права,
обов’язки працівника, підстави для його звільнення за ініціати-
вою роботодавця;

2) скасовується процедура надання згоди профспілки на
звільнення працівника (стаття 43 КЗпП проєкту), чим мінімізуєть-
ся можливість захисту прав працівників профспілками; 

3) виключається необхідність існування правил внутрішнього
трудового розпорядку або графіків змінності. Це залишається на

розсуд роботодавця (стаття 52 КЗпП проєкту). Натомість пропо-
нується індивідуально визначати для працівників у трудовому
договорі трудовий розпорядок, режим роботи, залучення до
надурочних робіт, чим також мінімізується рівень впливу проф-
спілки на визначення умов праці;

4) скасовується обов’язковість складання графіків відпусток
та подання повідомлень про початок відпустки;

5) запроваджується новий підхід до встановлення мате-
ріальної відповідальності  працівників, яка притаманна саме
цивільному праву, а не трудовому. Проєктом пропонується
визначити перелік робіт, при виконанні яких на працівника покла-
дається повна матеріальна відповідальність. Це роботи, безпо-
середньо пов’язані зі зберіганням, обробкою, продажем (від-
пуском), перевезенням, використанням або застосуванням
переданих працівникові цінностей. 

Зважаючи на вищевикладене, Центральний комітет проф-
спілки

ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Зазначити, що законопроєкт №5388 містить низку

вкрай загрозливих положень, які можуть стати реальними
факторами порушення трудових прав працівників через інди-

відуалізацію трудових договорів. Відповідно через суто дого-
вірне регулювання трудових відносин значно зменшиться
роль профспілок у регулюванні трудових відносин та ефектив-
ність державного нагляду і контролю за дотриманням законо-
давства про працю.

2. Центральному комітету направити лист голові Комі-
тету з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів
Г. Третьяковій стосовно категоричної незгоди із запропонованим
законопроєктом, який порушує Конституцію України та норми
міжнародного законодавства.

3. Профспілковим комітетам провести роз’яснювальну
роботу з відповідними депутатами, обраними за мажоритарни-
ми округами, щодо непідтримки зазначеного законопроєкту у
другому читанні.

4. Профспілковим організаціям взяти активну участь у
Всеукраїнській акції протесту 7 жовтня 2021 року в м. Київ.
Фінансування витрат на участь в акції протесту здійснити за
рахунок Резервного фонду.

5. Контроль за виконанням постанови покласти на Голову
профспілки Матова В.О.
Голова профспілки                                                                   В.О. МАТОВ

На Пленумі ЦК Атомпрофспілки України було прийнято
ще низку важливих для життєдіяльності організації поста-
нов, зокрема, «Про затвердження «Інструкції про прове-
дення звітів і виборів у Профспілці працівників атомної
енергетики та промисловості України».

У зв’язку з початком звітів-виборів в Атомпрофспілці є не-
обхідність оновлення документальної, інструктивної бази та на-
дання практичної допомоги профорганізаціям.

У Постанові «Про збір та узагальнення пропозицій до
Статуту Атомпрофспілки» пропонується Статутній комісії роз-
глянути проєкт змін до Статуту Атомпрофспілки в термін до 1
березня 2022 року та внести на розгляд чергового Пленуму ЦК
профспілки. Самі ж зауваження та пропозиції щодо змін до
Статуту Атомпрофспілки мають надійти в термін до 1 грудня
2021 року. Наступною Постановою «Про створення робочої
групи з підготовки програмних документів VII З’їзду

Атомпрофспілки» затверджено персональний склад робочої
групи з числа членів Центрального комітету та штатних праців-
ників Атомпрофспілки. Робочій групі при напрацюванні доку-
ментів VII З’їзду врахувати критичні зауваження та пропозиції,
які мають бути надіслані профспілковими комітетами в термін
до 1 грудня 2021 року, та надати на розгляд Президії ЦК проф-
спілки проєкти основних документів VII З’їзду Атомпрофспілки
не пізніше 15 лютого 2022 року.
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

(Продовження.
Початок у №22)

Основним заходом ОМ
Атомпрофспілки у 2013 ро-
ці став Х Форум ОМ Атом-
профспілки, який відбув-
ся 26–29 вересня на базі
санаторію «Десна» (с. Ла-
динка, Чернігівська обл.).
У роботі Форуму взяло
участь майже 90 представ-
ників 16 організацій, що вхо-
дять до складу ОМ Атом-
профспілки. Головною метою
Форуму було проведення
навчання та обмін досвідом
між організаціями. Основ-
ними заходами стали прове-
дення семінару «Трудова
школа» та круглий стіл з
обміну досвідом роботи мо-
лодіжних організацій. Упро-
довж 2013 року відбулося
два засідання Центральної
ради ОМ Атомпрофспілки
(далі — ЦР), на яких були
затверджені положення про
постійні комісії ЦР ОМ Атом-
профспілки, зокрема: з пи-
тань організаційної роботи
та навчання; із соціально-
економічного захисту; з ін-
формаційної роботи; з куль-
турно-масової роботи; зі
спортивної роботи.

У 2013 році до переліку
організацій молоді, які без-
посередньо підпорядкова-
ні ЦР, додалася організа-
ція молоді ППО ДП УЗФО
ЧАЕС.

З метою залучення мо-
лоді підприємств, організа-
цій і установ атомної енер-
гетики та промисловості
України до активних занять
фізичною культурою і спор-
том, налагодження дружніх
стосунків та обміну досвідом
щодо організації фізкультур-
но-масової та оздоровчої
роботи на місцях ОМ Атом-
профспілки провела низку
спортивних заходів. Зокре-
ма, відкритий турнір «Си-
лачі Атомпрофспілки»,
який відбувся в червні у
м. Славутич. У змаганнях
турніру взяли участь 13
представників 8 організацій
молоді первинних та об’єд-
наних організацій профспіл-
ки. Переможцем турніру
втретє став представник
організації молоді ППО ВП
ХАЕС Козловський Сергій.
Вирішення організаційних
питань щодо проведення
турніру у м. Славутич уже
традиційно взяла на себе

організація молоді ППО ВП
АРС. Цей спортивний за-
хід, який проводиться під
час святкування Дня міста
Славутича, став дуже попу-
лярним серед мешканців і
гостей міста.

ХI Спартакіада ОМ
Атомпрофспілки прово-
дилася з 25 по 27 липня у
м. Нетішин. У змаганнях
взяли участь вісім команд.
Змагання проходили з п’я-
ти видів спорту, лідером
стала команда Хмельниць-
кої АЕС.

У 2014 році відбулася
друга звітно-виборна кон-
ференція молодіжної ор-
ганізації Східної об’єдна-
ної організації профспілки,
яка зібрала делегатів і гостей
з усіх підприємств, що вхо-
дять до складу CООП. Ста-
ном на 1 січня 2014 року ОМ
СООП налічувала 3233 осо-
би віком до 35 років включно.
Як і в інших організаціях
молоді Атомпрофспілки, ак-
тивісти Ради молоді СООП
намагаються максимально
тісно співпрацювати між со-
бою і з усіма молодими
працівниками на місцях. Так,
випускаються профспілкові
молодіжні газети, на інфор-
маційних стендах регулярно
вивішуються повідомлення
про плановані заходи, статті
членів ОМ СООП публікують-
ся, зокрема і в галузевій
газеті «Атомник України». У
звітному році в основних під-
розділах ДП «СхідГЗК» про-
йшли конкурси професійної
майстерності, четверо моло-
дих людей почали своє нав-
чання в СНУЯЕП за квотою
гірничозбагачувального
комбінату. Відбулася низка
соціальних і благодійних ак-
цій, в яких члени організації
молоді взяли активну участь.

Активістами молоді про-
водилися конкурси «Мама,

тато і я — спортивна сім’я!»,
«Веселі старти». Сім активіс-
тів організації були нагород-
жені грамотами та подяками
профкому СООП.

Свято весни, грації
та спорту — традиційний
фестиваль «Весна у кедах-
2014» на ЗАЕС. Його про-
ведено за підтримки органі-
зації молоді та профкому
атомної електростанції. У
2014 році бал аеробіки та
спортивного танцю відбувся
усьоме!

2014 рік трагічний і
водночас героїчний для
України. Це не могло
не вплинути на роботу
Організації молоді Атом-
профспілки. Постійно від-
чувається брак фінансу-
вання. Але налаштовані
оптимістично. Щодо стра-
тегії розвитку, то насущним
питанням є, насамперед,
збереження своїх поперед-
ніх здобутків.

У цей час відбулися  чо-
тири великі іміджеві заходи,
які вже стали традиційно
щорічними. Це Форум «мо-
лодіжки», Спартакіада, «Бо-
гатирські ігри» та конкурс
КВК. Організація молоді на-
магається зберегти ці за-
ходи, незважаючи на не-
просту фінансову ситуацію.
Аби зекономити і не про-

водити чотири окремі за-
ходи, було вирішено їх
об’єднати.

Отож з 25 по 29 червня
2014 року в реабілітацій-
но-оздоровчому комплек-
сі «Біле озеро» Рівненської
АЕС пройшли Спартакіада
і «Богатирські ігри». Також
цього року в Енергодарі
наприкінці вересня було ви-
рішено паралельно провести
молодіжний Форум та кон-
курс КВК. Заходи мали ве-
лику популярність, адже у
місті запорізьких атомників
— найчисельніша «молодіж-
ка» у складі Організації моло-
ді Атомпрофспілки.

Організації молоді не
тільки вдалося зберегти за-
ходи, які стали брендовими,
а й започаткувати ще один
не менш цікавий проєкт —
фотоконкурс. Комісія з культ-
масової роботи працювала
над розробкою Положення.
До його проведення долу-
чилася також інформацій-
на комісія ОМ. Цей кон-
курс не тільки активізував
творчий потенціал молодих
профспілковців, а й висвіт-
лив роботу організацій мо-
лоді, продемонстрував конк-
ретні здобутки, генерував
нові ідеї.

Проведення молодіжної
Спартакіади — велика честь і

відповідальність для будь-
якого колективу. Організа-
ція молоді ППО Рівненсь-
кої АЕС (голова — Сергій
Омельянець) дуже відпові-
дально поставилася до цьо-
го заходу, і все вдалося на
славу!

У скарбничці здобутків
ОМ активна участь і перемо-
ги у конкурсах наукових
доповідей серед молодих
працівників ДП НАЕК «Енер-
гоатом», у яких упродовж
років талановита молодь
РАЕС посідає високі призові
місця у виробничому, соці-
альному, профспілковому
напрямах.

Конкурс професійної
майстерності, який щоріч-
но проводиться на атомних
станціях та між відокрем-
леними підрозділами НАЕК
«Енергоатом», — це ще один
захід, у якому молоді атом-
ники демонструють свої
найкращі виробничі умін-
ня й навички. Абсолютний
рекорд за всю історію про-
ведення конкурсу було вста-
новлено рівненчанами у
2012 році — перші місця у
шести із восьми номінацій та
ще два третіх місця.

Якісна інформаційна по-
літика — запорука ефек-
тивної діяльності організацій
молоді. Уже успішно фун-
кціонують зовнішні веб-сай-
ти ОМА, де з’являються
анонси, статті та фотозвіти
про всі заходи, що їх прово-
дить організація, інші акту-
альні та цікаві для молоді
матеріали.

Для організації молоді
первинної профспілкової
організації ДСП «Чорно-
бильська АЕС» уже давно
стало традицією готувати
прибережні озера села
Незаможне до пляжного
сезону. 2014 року така еко-
логічна акція теж була орга-
нізована.

(Продовження буде)
(Фото з архіву

«Атомника України»)

20-РІЧЧЯ ОРГАНІЗАЦІЇ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Проєктна координаторка Пред-
ставництва Фонду ім. Фрідріха
Еберта в Україні Олена Давліканова
назвала захід першим кроком до
реального успіху в упровадженні поло-
жень, покликаних забезпечити ґендер-
ну рівність у колективних договорах, та
висловила сподівання на плідну спів-
працю, «бо ми є багаторічними партне-
рами» українських профспілкових та
жіночих організацій. Така робота відпо-
відає завданням членства України в
EPIC — Міжнародній коаліції за рівну
оплату праці рівної цінності. (Українсь-
кий уряд та неурядові організації отри-
мали членство в ЕРІС 2020 року.)

У вітальному слові Голова Атом-
профспілки Валерій Матов зазначив,
що рівність можлива навіть у такій, зда-
валося б, чоловічій галузі, як атомна. За
останній час у кадровій політиці галузі
приділяється значна увага залученню
жінок до управління підприємствами, у
профспілкових комітетах частка сягає в
середньому 40 відсотків, у галузі пра-
цює загалом 35 відсотків жінок. На-
самперед ми повинні розглядати лю-
дину як професіонала, а не її стать. І
поступи вже здійснено у цьому напря-
мі: є вже жінка на головному щиті
управління Рівненської АЕС. Що раніше
на атомній станції було неприйнятним.
Валерій Матов також зазначив, що
«приживлюваність принципів ґендер-
ної рівності відбувається, на жаль, ще
важко, особливо у невеликих трудових
колективах. І для цього необхідна по-
стійна динамічна робота профспілок,
яка змінить розуміння невідворотності
процесу. Прикладом змін можуть бути і
великі європейські організації. Нещо-
давно відбувся Конгрес Глобального
союзу IndustriALL, членською організа-
цією якого ми є. Під час опрацювання
нормативних документів навіть там
важко просувалося питання ґендерно-
го паритету у керівних органах, але
вперше було досягнуто обов’язкової
норми — 40 відсотків жінок у керівному
складі. Для українських профспілок
основним інструментом прогресивно-

го поступу до втілення принципів ґен-
дерної рівності є наш дієвий інстру-
мент — колективний договір». Валерій
Матов наголосив, що «водночас ця
робота не буде достатньо ефективною
без участі виконавчої влади».

Голова Всеукраїнської профспіл-
ки працівників торгівлі, голова
постійної комісії Ради ФПУ з рівних
прав чоловіків та жінок Тетяна Ясько
розповіла, що останнім часом пожва-
вилася робота членів галузевих проф-
спілок, які входять до комісії і працюють
у ній на громадських засадах. Вона
також зауважила, що загальні методич-
ні рекомендації щодо реалізації ґен-
дерної рівності на підприємствах були
вже направлені до профспілкових орга-
нізацій. «На жаль, на місцях ще не до
кінця розуміють необхідність їх внесен-
ня до колективних договорів». Вона
висловила надію, що «буде напрацьо-
вано «модельний», зразковий, колек-
тивний договір і він буде корисним для
усіх профспілок».

Заступник Голови ФПУ Василь
Андрєєв наголосив, що питання необ-
хідності впровадження ґендерної скла-
дової в колективні договори є одним з
головних, але воно тісно пов’язано з
проблемами охорони праці. Після ска-
сування наказу МОЗ України №256
(Перелік важких робіт та робіт — майже
450 професій — із шкідливими і небез-
печними умовами праці, на яких забо-
ронялося застосування праці жінок)
жінки тепер можуть обіймати посади,
характерні для важких робіт та робіт із
шкідливими і небезпечними умовами
праці. Але умов для безпечної роботи
не створено, проблеми в охороні праці
останнім часом надзвичайно загос-
трюються.

Заступниця завідувачки колек-
тивно-договірної та правової роботи
ЦК Атомпрофспілки Олександра
Кравчук та юрист Атомпрофспілки
(м. Жовті Води) Ігор Охріменко зро-
били огляд ґендерно орієнтованої нор-
мативної бази, законодавчого забез-
печення недискримінації за статтю у
сфері праці, а також можливості ін-
теграції її в колективні договори. Олек-

сандра Кравчук зазначила, що полови-
на норм поки що є здебільшого декла-
ративними. Але й декларації на пев-
ному етапі є позитивним явищем.
Підписання Угоди України з ЄС під-
штовхнуло процес інтеграції в україн-
ське законодавство норм і принципів
міжнародного права, у тому числі з ґен-
дерної недискримінації. Ґендерна рів-
ність є однією з цілей сталого розвитку
ООН, куди входять 160 країн, у тому
числі Україна. Нормативна законодав-
ча база в Україні є, завдання профспі-
лок — дублювання в локальних нор-
мативних актах, пошук можливостей
практичної реалізації у галузевих ко-
лективних договорах комплексного
ґендерного підходу з урахуванням
особливостей умов галузі та певних
трудових колективів. 

Головна фахівчиня з міжнарод-
ної роботи ЦК Атомпрофспілки Леся
Семеняка звернула увагу на те, що
впровадження ґендерної складової в
колективні договори є складним зав-
данням і тому процес цей розділено на
декілька етапів.

На нараді вказувалося на необхід-
ність дієвих механізмів відстеження
випадків ґендерної дискримінації, зок-
рема, створення скриньки довіри для
повідомлень щодо фактів порушення
принципів ґендерної рівності, обробка
повідомлень та надання інформації
профспілкам і керівництву.

Довідково. Проєкт «Подолання
нерівності за статтю в оплаті праці в Ук-
раїні законодавчими засобами» впро-
ваджується Київським інститутом ґен-
дерних досліджень протягом 2021 року
за підтримки Фонду ім. Фрідріха Ебер-
та спільно з Постійною комісією ФПУ з
питань рівних прав чоловіків та жінок
і Профспілкою працівників атомної
енергетики та промисловості України.

Проєкт спрямований на розробку
пропозицій від експертної та профспіл-
кової спільноти щодо урядових законо-
давчих ініціатив, що готуються зараз в
Україні на реалізацію її членства в ЕРІС
(Міжнародній коаліції за рівну оплату
праці).

Лілія СОКОЛОВА

ЕКСПЕРТНА НАРАДА ЗА УЧАСТЮ АТОМПРОФСПІЛКИ

Складові ґендерної рівності — у колективні договори

CCтавка на молодьтавка на молодь

32 працівники управлін-
ня соціальних об’єктів Юж-
но-Української АЕС (УСО
ЮУАЕС) скористалися по-
слугами мобільної бригади з
вакцинації. За словами на-
чальника підрозділу Олек-
сандра Стоянова, це ще не
всі бажаючі. Нині, аби до-
триматися протиепідемічних
правил та не зірвати робочий
процес, в управлінні розроб-
лено графік імунізації від
коронавірусу. «Ми прийняли
таке рішення для того, аби
провести вакцинацію органі-
зовано, щоб наш персонал
не стояв у чергах і працівни-
кам було зручніше. Колектив
розуміє, що його робота
пов’язана з людьми і нині в
країні склалася непроста епі-
демічна ситуація. Зважаючи
на те, що наші об’єкти від-
відують діти та дорослі, які
займаються у секціях, гурт-
ках, групах здоров’я, ходять
у басейн, ми вважаємо, що
маємо захистити себе та від-
відувачів від можливого ри-

зику», — зазначив Олександр
Стоянов. 

За інформацією тимча-
сово виконуючого обов’язки
головного лікаря некомер-
ційного комунального під-
приємства «Южноукраїнсь-
кий міський центр первинної
медико-санітарної допомо-
ги» Володимира Смирнова,
до послуг мобільної бригади
вакцинації у місті вдаються не
вперше. Таким чином ме-
дики щепили працівників
шкіл, дитячих садочків, поза-
шкільних закладів, деяких
комунальних підприємств.
Що стосується атомної стан-
ції, то цього тижня мобільна
бригада також вирушить до
автотранспортного госпо-
дарства.

Тож кількість вакцинова-
ного населення в місті енер-
гетиків поступово зростає.
Станом на 2 жовтня в Юж-
ноукраїнську було щеплено
15,7% мешканців. На атомній
станції вже імунізовано 25%
персоналу. 

ЩЕПЛЕННЯ ВІД COVID-19

Колективна вакцинація
Новий робочий тиждень працівники управління соці-

альних об’єктів Южно-Української АЕС розпочали з
колективної вакцинації. Щеплення від COVID-19 прово-
дила мобільна бригада некомерційного комунального
підприємства «Южноукраїнський міський центр первин-
ної медико-санітарної допомоги». 
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

АТОМНИЙ СПОРТ

Уже третій рік поспіль ці
змагання організовані на
спортивній базі Южно-Ук-
раїнського енергокомплек-
су за фінансової підтрим-
ки профспілкової організації
Державного підприємства
«Національна атомна енер-
гогенеруюча компанія».

Участь у змаганнях взяли
9 команд із Харкова, Ми-
колаєва, Одеси, Херсона
та Южноукраїнська. Рівень
підготовки та спортивної
майстерності юних баскет-
болістів був дійсно на ви-
сокому рівні, бо більшість
учасників змагань — вихо-

ванці спеціалізованих ди-
тячо-юнацьких спортивних
шкіл олімпійського резерву
(СДЮСШОР).

Місто енергетиків на
цих змаганнях було пред-
ставлено двома юнацьки-
ми командами СК «Олімп»
УСО ВП ЮУАЕС під керівниц-
твом тренера-викладача
ВРДтаЮС, майстра спорту
України з баскетболу Тетяни
Олексієнко.

Попри досить високу
спортивну конкуренцію, юж-
ноукраїнські спортсмени
змагалися на рівних з усіма
командами і посіли четвер-
те місце. Після чотирьох ігор
у своїй підгрупі команда
«Южноукраїнськ-1» отримала
право боротися за найвищі
нагороди турніру. Матч за 3
місце з досвідченою коман-
дою м. Одеса (СДЮСШОР
ім. М. Литвака) южноукраїн-
ські хлопці, на жаль, програ-
ли. Але ця поразка тільки
об’єднала нашу команду в
єдиному прагненні рухатися
далі до майбутніх перемог!

Тренерсько-викладаць-
кий склад та адміністрація
спорткомплексу «Олімп»
УСО висловлюють щиру
подяку профспілковій ор-
ганізації Державного під-
приємства НАЕК «Енерго-
атом» та профспілковій
організації ВП ЮУАЕС за
фінансову та організацій-
ну підтримку в проведенні
баскетбольного турніру се-
ред дітей та сподіваються
на подальшу співпрацю у
сфері розвитку дитячого
та юнацького спорту.

Катерина СПАНЧАК

Турнір на призи ППО ДП НАЕК «Енергоатом»

ЗДОРОВ’Я АТОМНИКІВ

У Мелітополі пройшов відкритий Чемпіонат з вільної
боротьби серед юнаків 2008–2009 р. н. У змаганнях
взяли участь 165 спортсменів.

Запорізьку АЕС і місто-супутник Енергодар представля-
ла команда борців спортивно-оздоровчого комплексу (СОК)
станції.

За результатами змагань вихованці СОК ВП ЗАЕС вибо-
роли перше та друге місця: Роман Герасименко у ваговій
категорії 31 кг, Андрій Житній — у ваговій категорії 69 кг.
Тренують спортсменів Станіслав Тілінін та Віктор Вардугін.

Борці Максим Александров (вагова категорія 25 кг),
Володимир Зикін (вагова категорія 35 кг) та Антон Черепков
(вагова категорія 40 кг) вибороли треті місця. Їхній тренер —
Сергій Сарана.

Знову з медалями

Багатофункціональний діагнос-
тичний комплекс E-CUBE 8 — це
розумна, надійна система преміум-
класу, яка за-безпечує високу про-
дуктивність, чудову якість зобра-
ження, зручність та універсальність
використання. Апарат має функ-
цію кольорової, енергетичної та
постійно-хвильової доплерографії,
систему для збереження даних та
безліч інших найсучасніших можли-
востей.

В обладнанні широкий спектр
діагностики. Спочатку планується
проводити діагностику черевної

порожнини, нирок, сечової систе-
ми та діагностику щитоподібної
залози. Після набуття досвіду на
новому діагностичному комплексі,
коли лікар якісно освоїть апарат — у
перспективі, діагностування інших
систем та органів.

Модернізація санаторію-профі-
лакторію ВП ЗАЕС відбувається
постійно. Трохи раніше в лаборато-
рію було придбано імунофермент-
ний апарат. Наявне обладнання
охоплює всі особливості й нюанси,
які вкрай необхідні для постановки
правильного діагнозу.

Сучасний апарат УЗД
для профілакторію ЗАЕС

Санаторій-профілакторій управління соціальних програм Запо-
різької АЕС отримав сучасну ультразвукову діагностичну систему.

У ігровій залі спортивного комплексу «Олімп»
УСО ВП ЮУАЕС відбувся традиційний Всеукраїнсь-
кий турнір з баскетболу серед юнацьких команд
2009–2010 р. н.

Підтвердили це вже ди-
тячі велоперегони під наз-
вою «ВелоДвиж», зібравши
60 юних велосипедистів від
3-х до 17-ти років. Власне
ідея провести змагання для
дітей виникла в активіс-
тів велосипедного руху са-
ме після веломарафону «100
ЕнВело». Серед охочих здо-
лати 100-кілометрову дис-
танцію крос-кантрі були під-
літки й молодь до 18 років.
Тож на часі стало проведен-
ня перегонів для дітей. 

Ініціаторами дитячих ве-
лозмагань були спортсме-
ни, активісти громадської
організації «Асоціація ве-
лосипедистів Енергодара
«ЕнВело». Це працівники
ЗАЕС Руслан Чудінов (ЕП),
Олексій Притула (ЕП), Олек-
сій Кожадєй (СКМ), Олексій

Кузьменко (ЦТАВ) та інші.
Їхні наміри підтримали За-
порізька АЕС, організація
молоді ППО ЗАЕС, Енерго-
дарська міська рада та ці-
ла низка спонсорів. Спіль-
ними зусиллями перший
ВелоДвиж відбувся.

Треба було бачити, які
пристрасті подекуди кипіли
у міському парку культури та
відпочинку, де були і старт і
фініш. Хтось був більш підго-
тований, комусь поталани-
ло, комусь не дуже, але всі
були щасливі. Важливо, що
боротьба була чесною, най-
сильніших вітали щирими
оплесками.

Дистанція проходила у
парковій зоні. Довжина її
становила, залежно від віку
учасників, 550 або 800 мет-
рів. Були й підйоми, й піщані

ділянки тощо. Змагалися
дівчата і хлопці у різних віко-
вих категоріях. А найменші,
біговели (3-5 років), долали
велометри по прямій на
доріжці парку.

Усі, хто виїхав на старт,
були гідні нагороди, тому на
фініші кожен отримував
медаль фінішера та солод-
кий приз.

«Головне враження від
цих змагань — щастя в очах
дітей, — ділиться Руслан
Чудінов, який особисто на
велосипеді супроводжував
заїзди. — Це дуже надихає,
дає колосальний заряд.
Дякуємо всім, хто допоміг у
проведенні ВелоДвижу!»

«Головне, що велопе-
регони для дітей обіцяють
стати традиційними, — за-
значила голова спортивно-

туристичної комісії орга-
нізації молоді ЗАЕС Альо-
на Вялова. — Ми побачили,
що треба продовжувати
розпочате, адже енерго-
дарські діти на це заслу-
говують.

Ірина РОМАНОВА
Фото Андрія ЧЕРНЕНКА

ВелоДвиж в Енергодарі набирає обертівВелоДвиж в Енергодарі набирає обертів
Це показав перший веломарафон «100 ЕнВело»,

проїхати який зголосилося чимало мешканців міста.
Задум, нарешті, було втілено в життя. І перший
ВелоДвиж серед юних прихильників велосипедної їзди
пройшов просто на ура!

5 жовтня 2021 року після
тяжкої хвороби пішла з життя

Людмила Василівна
МІРОНОВА

головний бухгалтер проф-
кому первинної профспіл-
кової організації ЮУАЕС з
1985 року. А свою трудову
діяльність на Южно-Укра-
їнській атомній електростан-
ції починала бухгалтером у
1981 році.

Людмила Василівна за-
лишиться у серцях колег та
друзів щирою, порядною,
доброю та чуйною людиною,
мудрою та уважною. А ще справжнім фахівцем, якого цінували в
колективі, яка охоче допомагала усім, хто цього потребував.
Щедро ділилася знаннями та досвідом з односпілчанами.

Світлу пам’ять про Людмилу Міронову збережуть назавжди
усі, хто її знав і любив. Щирі та глибокі співчуття родині покійної.

Колеги-атомпрофспілковці

СПІВЧУТТЯ


